
Evaluatie jaarwisseling

Vragen van de ChristenUnie en antwoorden college

Wij hebben de stukken omtrent evaluatie jaarwisseling gelezen. Landelijk zien we dat het gebruik van 
vuurwerk aan populariteit, tolerantie en draagvlak verliest. De verhalen over mensen die voor het 
leven gewond raken of zelfs sterven door vuurwerk, maar ook de materiële schade en de schade aan 
het milieu horen bij de schaduwkant van vuurwerk. Daar komt het dierenleed nog bij en ook de 
hoeveelheid werk die dit oplevert voor hulpverleners. En juist in de nieuwjaarsnacht ervaren onze 
hulpverleners veel tegenwerking. De ChristenUnie hecht eraan dat deze overlast vermindert. Daarom 
hebben we de volgende vragen.

Vuurwerkvrije zones:

1.Welke vuurwerkvrije zones heeft u de afgelopen jaarwisseling ingericht? 

Tot op heden is er 1 vuurwerkvrije zone in onze gemeente aanwezig, in Kootwijk. Vanuit de 
samenleving zijn vorig jaar geen vragen naar ons toegekomen voor meer vuurwerkvrije zones. 

2. Is het gelukt om deze zones daadwerkelijk vuurwerkvrij te houden? 

We handhaven bij binnenkomende klachten/meldingen, heeft zich afgelopen jaarwisseling niet 
voorgedaan.

3.Was dit naar tevredenheid van de omwonenden? 

Ja.

4.Wat gaat u doen om het aantal vuurwerkvrije zones uit te breiden, ook als er in een omgeving maar 
deels draagvlak voor blijkt te zijn? 

Ook dit jaar zullen we deze vraag weer neerleggen bij o.a. onze wijkplatforms en verenigingen voor 
Plaatselijk Belang.

5.We kunnen ons voorstellen dat zorginstellingen, zoals het hospice en verzorgingstehuizen, behoefte 
hebben aan een vuurwerkvrije zone. Gaat u hierover met de zorginstellingen in gesprek? 

Afgelopen jaar heeft een gesprek plaatsgevonden met Norschoten naar aanleiding van een voorstel 
uit het wijkplatform, hier was geen behoefte aan een vuurwerkvrije zone.

Illegaal vuurwerk afsteken

Een bekend probleem is het afsteken van gevaarlijk vuurwerk dat, terecht,  verboden is. Dit vuurwerk 
kan grote schade en veel verwondingen veroorzaken. Ook het afsteken op momenten dat het 
verboden is, komt veelvuldig voor. Onze fractie is benieuwd naar de ontwikkelingen op dat vlak.

6.Wat is uw beeld van overlast door het afsteken van illegaal vuurwerk of het afsteken van vuurwerk 
op tijdstippen dat dit niet mag? 

Het aantal binnenkomende meldingen bij politie en boa’s is de afgelopen vijf jaar vrij constant, 
schommelt tussen de 74 en 90 geregistreerde meldingen. 

7.In hoeverre lijkt dit te zijn toe- of afgenomen de afgelopen jaren in onze gemeente?

Zie vraag 6. 

8.In hoeverre is het mogelijk en bent u bereid om in de aanloop naar de jaarwisseling extra BOA’s in 
te huren voor evt handhaven op vuurwerkoverlast en overtredingen?

Ieder jaar is er, in de aanloop naar de jaarwisseling, frequent overleg tussen de gemeente en de 
politie. Waar nodig, zetten wij (extra) boa’s in. De afgelopen twee jaar konden wij volstaan met het 
toezicht door onze eigen boa groep. 



Feestelijk vuurwerk
Natuurlijk is het afsteken van vuurwerk bedoeld als iets feestelijks. Veel mensen genieten er van om 
naar het vuurwerk te kijken en te luisteren. Ze zien het als een mooie manier om het nieuwe jaar in te 
luiden; een feestelijke traditie. Wij verwachten dat het gebruik van vuurwerk in toenemende mate door 
het rijk aan banden wordt gelegd en staan daar ook achter. Het lijkt ons verstandig om als gemeente 
hierin een opstartende beweging te maken. Zoals gezegd kan dat enerzijds gebeuren door uitbreiding 
van het aantal vuurwerkvrije zones en het inzetten van meer boa’s voor de handhaving. Anderzijds 
past bij dit feest ook dat er wel vuurwerk afgestoken wordt, bijvoorbeeld door middel van centrale 
vuurwerkshows. 

9.Hoe kijkt het college aan tegen de wenselijkheid om in onze gemeente vuurwerkshows te laten 
organiseren? 

Als er een initiatief komt voor een vuurwerkshow zullen we deze bekijken of dit mogelijk is in onze 
gemeente.

10.In hoeverre ziet het college hiervoor in of bij de verschillende dorpen van onze gemeente geschikte 
locaties? 

Dat zullen we gaan bekijken als er een initiatief komt.

Vragen Lokaal Belang en antwoorden college

https://www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/vuurwerk/nieuws/2020/01/31/knalvuurwerk-en-
vuurpijlen-verboden-conform-ovv-advies 

Lokaal Belang wil om te beginnen complimenten uitdelen aan de hulpdiensten en de inwoners van de 
gemeente Barneveld voor de relatief rustig verlopen afgelopen jaarwisseling. Zonder noemens-
waardige incidenten. In de evaluatie met politie, brandweer, boa’s en beheer openbare ruimte kwam 
naar voren dat teruggekeken kan worden op een goede en rustige jaarwisseling. Het vroegtijdig 
integraal overleggen met alle betrokkenen werpt hierbij zijn vruchten af. Daar zijn wij uiteraard blij 
mee. 

Het enige wat opvalt is de schade aan de openbare ruimte die hoger uitvalt dan voorgaande jaren. Wij 
denken dat dit alles te maken heeft met illegaal vuurwerk, met rotjes en sierwerk kunnen immers geen 
prullenbakken e.d. worden opgeblazen. Daarbij willen wij ook verwijzen naar ons standpunt 
betreffende vuurwerk:

“Een keer per jaar het nieuwe jaar inluiden met vuurwerk vindt Lokaal Belang een mooie traditie en wil 
dan ook geen verbod. Lokaal Belang sluit echter niet de ogen voor de overlast, vernielingen en illegale 
activiteiten die plaatsvinden. Overlast voor mens en dier moet worden voorkomen. Daarom wil LB dat, 
waar mogelijk, gebieden rondom kinderboerderijen, dierenopvang, HUP’s, verpleeg- en verzorghuizen 
etc. een vuurwerkverbod krijgt. Daarnaast moet er hard worden opgetreden tegen illegaal vuurwerk en 
tegen te vroeg of te laat afsteken van vuurwerk. Helemaal ontoelaatbaar is het beschieten van 
mensen, zoals hulpverleners en dieren. Wij veroordelen overigens elke vorm van geweld tegen 
hulpverleners ten zeerste. Daarvoor past alleen een zware straf. De veiligheid van mens en dier moet 
dus zoveel als mogelijk beschermd worden. Het moet mogelijk zijn om een leuk traditionaal feest te 
vieren zonder overlast en narigheid. Laten we het leuk houden; een feest met vuurwerk. Iets waar 
velen van genieten”.

Gelet hierop heeft LB de volgende vragen.

1. Hoe denkt het college het (gedeeltelijk) vuurwerkverbod de komende jaarwisseling te gaan 
handhaven?

Wij handhaven op dezelfde wijze als afgelopen jaar. Vuurwerk afsteken is alleen toegestaan tussen 
31-12 18.00 uur en 01-01  02.00 uur.  De weken voorafgaande aan de jaarwisseling controleren zowel 
de politie als ook onze boa’s actief op het afsteken van (illegaal) vuurwerk. Jongeren worden beboet 
en waar mogelijk verwezen naar bureau HALT.  Tot op heden is er 1 vuurwerkvrije zone (dus ook 



geen vuurwerk afsteken in de toegestane uren rond de jaarwisseling) in onze gemeente aanwezig, in 
Kootwijk. Daar handhaven wij bij binnenkomende klachten/meldingen,  heeft zich afgelopen 
jaarwisseling niet voorgedaan. 

Vanuit de samenleving zijn vorig jaar geen vragen naar ons toegekomen voor meer vuurwerkvrije 
zones.  Ook dit jaar zullen we deze vraag weer neerleggen bij o.a. onze wijkplatforms en verenigingen 
voor Plaatselijk Belang.

2. Is het college het met Lokaal Belang eens dat bij de handhaving de focus ook zeker op het 
illegale vuurwerk gelegd moet worden? En zo ja, hoe gaat die handhaving er dan uitzien?

Het college is het met Lokaal Belang eens dat de focus zich moet richten op illegaal (vaak zwaar) 
vuurwerk. Dit is ook prioriteit voor de politie en het openbaar ministerie, onze boa’s hebben hier geen 
bevoegdheden voor. De burgemeester stemt deze aanpak met de genoemde veiligheidspartners af in 
de lokale driehoek. 

Vragen van het CDA en antwoorden van het college

1. In hoeverre zijn de overlastgevers op de verschillende gebieden in beeld?

Afgelopen jaar is de jaarwisseling (opnieuw) rustig verlopen, geen aanhoudingen door de politie 
gedaan. Mocht dit komende jaarwisseling(en) wel het geval zijn, dan zullen we voor deze 
overlastgevers passende maatregelen treffen voor de jaarwisseling daaropvolgend. U kunt hierbij 
denken aan huisverbod/meldingsplicht. 

2.Wat kunnen we als gemeente leren van de initiatieven die de afgelopen jaren al in de kleinere 
dorpen worden georganiseerd?

De initiatieven in de kleinere dorpen ondersteunen wij van harte en volgen deze ook (via onze 
wijkplatformcoördinatoren). Zo is er bijvoorbeeld een vuurwerkvrije zone in Kootwijk gerealiseerd en 
werd een (nieuw) dorpsfeest in Stroe ondersteund. We juichen deze plaatselijke ontwikkelingen toe!  


